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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-11-20 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

2. Yrkande från SD angående redovisning av uppdrag att utreda hur utförandet av 

kommunal vuxenutbildning och högre yrkesutbildning kan samlas till en nämnd 

SD yrkar på att alternativ 3 utreds vidare vilket innebär en omorganisering till en gemensam 

gymnasie- och arbetsmarknadsnämnd. Med ett fokuserat kvalitetsarbete kan vi säkerställa 

att insatserna når rätt målgrupp och att skattemedel används effektivt. 

Kompetensförsörjningen ska riktas mer effektivt mot arbetsmarknadens behov. 

Otydligheter och brister i ansvarsfördelningen har lett till ineffektivitet och resursslöseri. 

Genom en gemensam organisation kan en tydligare organisationskultur utvecklas, där ansvar 

och roller blir mer definierade, vilket gynnar både personalens arbetsmiljö och Göteborgs 

medborgare. 

 

9. Yttrande från SD angående information om Trafikverkets ansökan till Länsstyrelsen om 

en mindre ändring av villkoren för Rosenlundskanalen 

Sverigedemokraterna i Göteborg har hela tiden varit mot Västlänken. Detta 

bekymmersamma projekt som dras med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp, flera års 

förseningar och som orsakar omfattande konflikter mellan olika stadsprojekt, regressivt 

näringsliv, vikande turism, utflytt av företag och människor. 

Vi tar för givet att mark och natur som tagits i anspråk återställs om arbetet någonsin blir 

klart. 

 

10.Tilläggsyrkande från SD angående motion av Kristina Bergman Alme (L) om ökat stöd 

efter vårdnadsöverflytt 

SD understryker behovet av ett utökat och kontinuerligt stöd till familjehem efter en 

vårdnadsöverflytt. Vi yrkar på att socialnämnderna ser över möjligheten att införa ett 

standardiserat, långsiktigt stödprogram för familjehem eftervårdnadsöverflytt. Programmet 

bör innehålla tillgång till regelbundna stödsamtal, handledning samt resurser för att möta 

eventuella krissituationer som kan uppstå under barnets uppväxt. Det långsiktiga stödet 

ska kunna anpassas efter familjehemmets och barnets individuella behov, och vid behov 

inkludera samverkan med specialistvård och skolpersonal för att säkerställa kontinuitet och 

stabilitet i barnets utveckling. 

 

13. Yttrande från SD angående remiss från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap 

- Föreskrifter och allmänna råd om planläggning för utrymning under höjd beredskap 

Sverigedemokraterna i Göteborg önskar att Göteborgs Stad i yttrandet hade uppvisat ett 

mera proaktivt agerande gällande säkerheten för samhällets invånare. Kommunerna har 

ett brett ansvar för invånarnas trygghet och säkerhet. 

https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-11-20=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-11-20==/
https://goteborg.se/wps/portal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-11-20=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-11-20==/
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Vid förhöjd beredskap är det viktigt att staden har en fungerande plan och tillräcklig 

kapacitet att hantera det lokala läget, med andra ord är redo och fullt rustade att kunna 

hantera situationen. Detta oavsett om det är Länsstyrelsen, Försvarsmakten eller kommunen 

som bär ledartröjan. Det vore önskvärt att stadens yttrande tagit fasta på förslaget och 

tydligare kommenterat de nödvändiga aktiviteter och planer som staden ser som 

utvecklingsområden snarare än att beklaga sig över att kompenseras för stora 

kostnadsökningar eller att hänskjuta ansvaret till Länsstyrelsen. 

 

15. Återremissyrkande från SD angående hemställan från Renova AB om inriktning att 

implementera koldioxidavskiljning 

SD yrkar på återremiss till Renova. Generellt sett anser vi att Göteborg och 

medägarkommunerna inte ska behöva riskera ännu ett Gobigas-misslyckande med stora 

förgäveskostnader och mycket höga driftskostnader som i slutänden drabbar 

skattebetalarna och invånarna. 

Vi oroar oss för den kumulativa effekten den hårda exploateringen av havet leder till. 

Enorma vindkraftsparker, stor påverkan av det havsbiologiska ekosystemet och den 

potentiellt mycket skadliga försurningen av havet som CCS-lagringen kan orsaka. Det är 

mycket viktigt att ha tydliga klarlägganden på bordet innan beslut fattas. 

 

Göteborg behöver inte alltid vara först med allt - speciellt när 

skattebetalarnas pengar och havsmiljön ligger i vågskålen. 

 

18. Yrkande från SD angående säkerhetsprövning av samtliga kommunalråd 

För ett år sedan röstade V, S och MP ned ett likalydande yrkande från M, D, L och KD i 

kommunstyrelsen. Nu verkar det dock som om det skulle finnas en majoritet för förslaget 

och vi lägger det därför återigen. En hög företrädare från de styrande i staden har på 

plattformen X delat oppositionens oro och tycks nu se faran med att gängkriminella 

infiltrerar samhällsviktiga och ledande funktioner. 

SD yrkar med tanke på den oroväckande utvecklingen i samhället och de pågående krigen 

att stadens politiska ledning, särskilt ledamöterna i krisledningsnämnden, genomgår en 

säkerhetsprövning för att ytterligare stärka stadens beredskap och säkerhet. 

 

19. Yrkande från SD angående ny taxa för frakttrafiken i Göteborgs södra skärgård 

Det är uppseendeväckande att ingen prisjustering av taxan för frakttrafiken skett sedan 

1997. Det kan mot denna bakgrund vara förståeligt att taxan behöver justeras. Att göra hela 

prisjusteringen fullt ut vid ett enda tillfälle skulle dock vara mycket olägligt. De åtskilliga 

och mycket stora prisökningarna som skett runt om i samhället de senaste 2 åren har slagit 

hårt mot människor och då inte minst mot de som har lägst marginaler. 

Sverigedemokraterna yrkar därför på att en så pass omfattande avgiftshöjning som nu 

diskuteras slås ut under 5 års tid. 
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20. Yrkande från SD angående hemställan från Göteborg Energi AB angående utbyggnad av 

elproduktion 

Tillförlitlig och planerbar energiproduktion är starkt efterfrågad av industrin och 

samhället. Den är nödvändig för att säkra kontinuerlig industriell drift med minimal risk för 

avbrott, likväl som samhällskritiska verksamheter såsom vattenrening, avloppsverk, sjukvård 

och medborgarnas behov. Västsverige och hela landet befinner sig mitt i en energikris som 

påverkar alla – från företag som behöver stabila elpriser för att kunna investera, till hushåll 

som ser sina elräkningar skjuta i höjden. Vi yrkar på utbyggnad av planerbar energi framför 

fluktuerande, intermittent energiproduktion. Vi måste investera i lösningar som ger 

stabilitet och självförsörjning och här visar sig kärnkraft och gaskraft vara betydligt 

mer gynnsamma alternativ, en stabil och oberoende energiförsörjning. Med modern teknik, 

som flytande naturgas (LNG), kan vi dessutom minska våra utsläpp och säkra vårt 

energioberoende. 

 

20. Yttrande från SD angående Hemställan från Göteborg Energi AB angående utbyggnad 

av elproduktion 

Sverigedemokraterna anser att detta ärende bör hanteras i två separata delar. Detta för 

att få gehör för och påskynda utbyggnaden av elproduktionen. Ett ärende som hanterar 

planerbar energi och ett annat som hanterar icke planerbar energi. Tillförlitlig och planerbar 

energiproduktion är starkt efterfrågad av industrin och samhället. Den är nödvändig för att 

säkra kontinuerlig industriell drift med minimal risk för avbrott, likväl som samhällskritiska 

verksamheter såsom vattenrening, avloppsverk, sjukvård och medborgarnas behov.  

Vi förespråkar starkt utbyggnad av planerbar energi framför fluktuerande, intermittent 

energiproduktion. 

 

21. Yrkande från SD angående laddning och hantering av litiumjonbatterier i stadens 

lokaler 

En risk med litium-jonbatterier och andra liknande batterityper, är att de kan börja brinna i 
ett häftigt brandförlopp som är svårsläckt. Om ångorna antänds kan även olika gaser så 

som till exempel väteklorid, vätecyanid samt vätefluorid frigöras. Dessa gaser är giftiga vid 

inandning. Då det krävs mycket kyla för att avbryta en brand i ett litium-jonbatteri så är det 

svårt att släcka en sådan brand på egen hand utan hjälp från räddningstjänsten. 

SD yrkar på att Kammarkollegiets säkerhetsföreskrifter och tips för hantering av batterier 

till el-cyklar och annan utrustning implementeras i rekommendationer eller reglemente för 

batterihantering i stadens lokaler. 

 

 

22. Yrkande från SD angående reducera brandriskerna vid laddning av elfordon 

Elbilar blir allt vanligare och fler ställer om från bilar med förbränningsmotorer till olika 

varianter av elhybrider och rena elbilar. Detta har medfört en efterfrågan på riktlinjer för 

laddningsplatser i garage med avseende på brandsäkerheten. Om batteriet blir överhettat 

kan det ske en så kallad "termisk rusning". Detta är en kemisk reaktion som skapar stora 

mängder varma gaser som ventileras ut ur batteriet för att förhindra en explosion. Dessa 

gaser är både brandfarliga och giftiga. Den kemiska processen skapar även väldigt stora 
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mängder värme, vilket gör det mycket svårt att stoppa branden när reaktionen väl har 

börjat. Brinner bilen i ett källargarage riskerar hela fastigheten att brinna ned till grunden. 

SD yrkar på att staden implementerar Räddningstjänstens rekommenderade riktlinjer 

gällande laddning av elfordon vid exempelvis bygglovsansökningar och 

nybyggnation. 

 

23. Tilläggsyrkande från SD angående att Göteborg ska ansluta sig till organisationen 

Krogar mot knark 

Utöver förslaget att ansluta Göteborg till "Krogar mot Knark" yrkar SD även på att 

kommunstyrelsen och berörda nämnder tar fram åtgärder för att aktivt motverka 

missbruket av lustgas. Lustgas missbrukas allt oftare i samband med krogbesök, och gasen 

säljs lagligt och lättillgängligt på offentliga platser i Göteborg. Förutom att utgöra en 

hälsorisk med långsiktigt skadliga konsekvenser för användarna, konkurrerar lustgasen i 

många fall ut försäljningen av lagliga drycker på krogarna. 

 

24. Yrkande från SD om att ta fram en långsiktig utveckling för stadens språktolktjänster 

Med hänsyn till att det i Sverige bor allt fler som inte har svenska som modersmål, är det 

rimligt att ifrågasätta hur generös rätten till tolk ska vara. Grundsynen på tolk och vem den 

är till för, tidsaspekten på hur länge den ska vara kostnadsfri etcetera är frågor som måste 

diskuteras. Sverigedemokraterna ifrågasätter inte rätten till tolk. Vi ifrågasätter det 

ohållbara i att den är kostnadsfri och hur länge den kan få fortsätta vara så. SD yrkar på 

att språktolktjänster endast bekostas av staden vid de tillfällen då lagstiftningen föreskriver 

det. Ej lagstadgade tolktjänster bekostas av den som önskar få tolktjänst utförd 
 

25. Yrkande från SD angående utökad kontroll av registerutdrag i belastningsregistret vid 

anställningar i Göteborgs Stad 

Göteborgs stad kräver i dagsläget en del registerutdrag av personer som anställs, men en del 

brott förekommer inte i ett registerutdrag för vissa yrken. För arbete inom skola och med 

barn visas enbart om personen dömts för mord, dråp, grov misshandel, sexualbrott, 

människorov, barnpornografibrott eller grovt rån på de registerutdrag som krävs. SD yrkar 

på att utöka kontrollen vid arbetsansökan inom Göteborgs Stad, eftersom personer som 

dömts för grova narkotika- och vapenbrott samt mordhot kan slinka igenom. 

 

26. Yrkande från SD om att införa nya direktiv för etableringslån 

I glappet mellan att en asylsökande fått uppehållstillstånd och fram till det att olika bidrag 

börjar betalas ut, får den nyanlände ekonomiskt stöd som inte behöver betalas tillbaka. 

Effekten blir att dubbla bidrag betalas ut. 

SD yrkar på att de som fått uppehållstillstånd och flyttar till kommunen, men fortfarande 

väntar på etableringsersättning från staten, får låna pengar av kommunen för att klara sitt 

uppehälle under detta ”glapp”, i stället för att få försörjningsstöd. Pengarna ska sedan 

betalas tillbaka så snart det statliga stödet börjat komma. 
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27. Yrkande från SD om att höja p-talet i hela Göteborg 

Om den politiska viljan önskar att Göteborgs stadscentrum skall vara en levande 

blomstrande stadskärna med ett rikt utbud av allehanda verksamheter, då måste p-talet 

öka och parkeringsavgifter sänkas kraftigt eller helt tas bort. Först då kan utvecklingen 

vändas och Göteborgs stad börja blomstra igen. 

SD yrkar på att p-talen i Göteborg skall höjas med 20% och på en redovisning vad en 

sänkning av parkeringsavgifterna med 50%, respektive 75% skulle innebära. 

 

29. Yrkande från SD angående motion av Hans Arby (C) om att inrätta en marin 

återvinningscentral 

Motionens förslag om att skapa en marin återvinningscentral hanteras redan genom den 

producentansvarslagstiftning som införs fullt ut 2025. Enligt denna lag är det 

producentansvarsorganisationer, inte kommuner, som ansvarar för insamling och hantering 

av uttjänta fiskeredskap och annat marint avfall innehållande plast. Den i motionen 

föreslagna åtgärden kan leda till lägre miljönytta. 
 

30. Yrkande från SD angående motion av Nina Miskovsky (M) och Sofie Gyllenwaldt (M) 

om ett aktiv arbete mot droger i staden 
Den senaste tidens ökade konsumtion av lustgas bland unga är en oroande trend som 

måste tas på allvar. Ungdomar har rapporterats drabbas av långvarigt nedsatt rörlighet, 

inkontinens och andra neurologiska komplikationer. Lustgas är en inkörsport till andra 

droger samt narkotikaförsäljning, vilket indirekt gynnar gängkriminalitet. 

Sverigedemokraterna med Tidö-partierna driver på riksnivå frågan om ett nationellt förbud. 

Tills dess att ett sådant förbud införs, behöver politiken i Göteborg ta ansvar och 

agera för att minimera missbruket av lustgas och de skador det medför.  

 

31. Yrkande från SD angående motion av AnnaSara Perslow (C) och Emmyly Bönfors (C) om 

stärkt arbete mot invasiva arter 
För att optimera resursanvändningen och säkerställa ett långsiktigt och effektivt 

arbete mot invasiva arter anser vi att en utredning bör fokusera på att effektivisera och 

samordna stadens arbete utan att öka administrationen i onödan. Invasiva arter stoppas 

inte av mötesprotokoll, utan av jägare och naturvårdare som står på frontlinjen. Deras 

insatser är de som faktiskt bevarar våra grönytor och skyddar våra ekosystem. 

 

32. Yrkande från SD om att Göteborgs Stad etablerar en suicidpreventiv referensgrupp 

Fyra människor avslutar sitt liv varje dag i Sverige, fem varje vecka i Västra Götaland. Varje år 

dör cirka 81 personer i Göteborg av självmord, och vid varje fall drabbas minst tio anhöriga, 

vilket innebär att omkring 800 personer årligen får beskedet att en närstående avslutat sitt 

liv. 

SD yrkar på att inrätta en suicidpreventiv referensgrupp i Göteborg för att stärka och 

samordna stadens insatser samt skapa förutsättningar för en mer sammanhållen och 

effektiv strategi. Det räddar liv! 

https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzc0NjYyMzUmYy0tZG9jdW1lbnQvM2U0YjUwZWEtN2E2Mi00NzIwLTk3ZTAtNmIzOTBkY2Q5ODZlJmQmMQ==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzc0NjYyMzUmYy0tZG9jdW1lbnQvM2U0YjUwZWEtN2E2Mi00NzIwLTk3ZTAtNmIzOTBkY2Q5ODZlJmQmMQ==
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33. Yrkande från SD om skrivelse till Åklagarmyndigheten 
Det finns inget förmildrande i att utsätta barn för grov våldtäkt. Det är bestialiskt att släpa ut 

en liten flicka i skogen för att gruppvåldta henne. Inkräktande män som härjar fritt 

bland försvarslösa ensamma kvinnor och barn måste dömas till straffskalans hårdaste 

straff, utvisas och aldrig tillåtas att återvända till Sverige.  

SD yrkar på att Göteborgs Stad och dess politiker måste stå enade och skicka en tydlig 

skrivelse till Åklagarmyndigheten. I skrivelsen ska framgå att överfallsvåldtäkter och 

gruppvåldtäkter mot svenska unga kvinnor och barn inte hör hemma i Sverige. Förbiseenden 

får inte ske, naturligtvis ska åklagare yrka på utvisning för alla brottsåtalade ickemedborgare. 

Göteborgs Stad önskar att rättsväsendet gör allt som står i lagens makt för att förhindra 

fler omänskliga våldtäkter. 

 

35. Yrkande från SD angående fördjupad lägesrapportering från politisk referensgrupp och 

ledningsgrupp avseende Västsvenska paketet 
Västlänken som är det största projektet dras med kostnadsökningar på mångmiljardbelopp 

och flera års förseningar. Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt och Sverigedemokraterna 

har år efter år krävt omfattande och prompt återrapportering. SD yrkar på att den 

politiska referensgruppen redovisar en fördjupad lägesrapportering om pågående arbeten 

och aktuell framdrift i de olika deletapperna och projekten. Den knapphändiga information 

som erhålls ur minnesanteckningar från referensgruppens möten täcker inte behovet 

för att uppfylla uppsynsplikten. 

 

 


